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Ter informatie

Kennis nemen van:
Te informeren over hoe wij uitvoering geven aan de aanbevelingen van de Rekenkamercommissie.  

Aanleiding
De Rekenkamercommissie Medemblik-Opmeer (RKC) onderzocht de doeltreffendheid en doelmatigheid van de 
bedrijfsvoering van de gemeente Medemblik. In de rapportage “Doeltreffendheid en Doelmatigheid 
Duurzaamheidsbeleid Eigen Bedrijfsvoering” deed de RKC een aantal aanbevelingen. Het rapport is door u 
goed ontvangen, u nam hierover op 28 oktober 2019 het volgende besluit:

1. De conclusies van de rekenkamercommissie, genoemd in het rapport “Doeltreffendheid en 
Doelmatigheid Duurzaamheidsbeleid Eigen Bedrijfsvoering, De voorbeeldrol van de gemeente” te 
onderschrijven;

2. De aanbevelingen uit het rapport over te nemen; 
3. Het college opdracht te geven om de raad voor 1 april 2020 te informeren over hoe de 

aanbevelingen worden uitgevoerd.

De aanbevelingen van de RKC waren:

Aanbeveling 1 Maak het duurzaamheidsbeleid voor de eigen bedrijfsvoering specifiek.
Aanbeveling 2 Vergroot het inzicht in het benodigde budget voor duurzaamheid en de

besteding ervan.
Aanbeveling 3 Zet in op de versterking en goede invulling van de GOTIK-

randvoorwaarden. Dit geldt met name voor de randvoorwaarden 
Organisatie, Tijd en Informatie.

Aanbeveling 4 Zet structureel in op het vergroten van het draagvlak binnen de eigen
gemeentelijke organisatie en naar buiten toe.

Aanbeveling 5 Zet in op systematisch leren en versterk de PDCA-cirkel op de onderdelen 
Check en Act en de IWMR-cirkel op de onderdelen Waarderen en 
Reflecteren.

In deze nota informeren we u conform besluitpunt 3 over de uitvoering van de aanbevelingen.



Kernboodschap 
Inleiding
De RKC concludeert in haar rapport het volgende: ‘De gemeente heeft in de afgelopen periode op veel 
thema’s van de eigen bedrijfsvoering stappen gezet en het goede voorbeeld gegeven. Door het beleid verder 
aan te scherpen, de zichtbaarheid te vergroten en te blijven leren zijn verbeteringen mogelijk’.
De RKC deelt de eigen bedrijfsvoering op in ‘eigen gebouwen, eigen mobiliteit, eigen afvalstromen en 
openbare verlichting’
Het rapport geeft heldere, inzichtelijke conclusies en aanbevelingen. Wij zien deze als handvatten waar we 
de komende jaren stap voor stap uitvoering aan geven. 

Stap voor stap uitvoering geven aan de aanbevelingen
Het specifiek maken van het duurzaamheidsbeleid en –budget doen we jaarlijks in de programmabegroting. 
Dit geldt ook voor het specifiek maken van het verduurzamen van onze bedrijfsvoering. U stelt de 
programmabegroting vast. Via de tussentijdse rapportages en programmarekening leggen we vervolgens 
verantwoording af over de realisatie van deze doelstellingen. In de komende programmabegrotingen zetten 
we ons gerichter in op het verduurzamen van de eigen gebouwen, eigen mobiliteit, eigen afvalstromen en 
openbare verlichting. Daarbij hanteren we de volgende uitgangspunten:

 De kaders voor verder verduurzamen van ons vastgoed nemen we mee in de vaststelling van 
het gemeentelijk accommodatiebeleid. In de tussentijd beoordelen we bij groot onderhoud 
van ons vastgoed de koppelkansen voor het verduurzamen.

 Het eigen wagenpark gaan we stap voor stap verder verduurzamen. Bij vervanging stappen we 
over op elektrisch rijden. Bij de werkauto's van de buitendienst beoordelen we eerst of een 
kwalitatief vergelijkbare, duurzamere variant beschikbaar is.

 De openbare verlichting gaan we de komende 10 jaren verder uitvoeren met LED-verlichting. 
We maken dit concreet in een geactualiseerd beheerplan openbare verlichting. We willen dit 
jaar dit plan ter vaststelling aan de raad voorleggen.

 Het circulair inkopen en aanbesteding gaan we de komende jaren stap voor stap ons eigen 
maken. In 2020 zetten we in op bewustwording, een gedeeld begrippenkader en ervaring 
opdoen. Dit doen we zowel op lokaal als regionaal niveau. 

 We blijven de komende jaren werken aan, sport, spel bos en ontmoeting in de openbare 
ruimte.

Lokaal 
Het actieplan Circulair-NHN benoemt een aantal kansrijke sectoren om te starten met circulaire inkoop en 
aanbesteding. Het gaat onder andere om de grond-, weg-, en waterbouw (GWW). Deze sector is kansrijk 
omdat gemeenten hier veel geld aan uitgeven.
De afgelopen maanden vergroten we hiervoor de bewustwording in de organisatie. We gebruikten het DEK-
terrein als pilot om de vijf pijlers van het Programma Duurzaam Medemblik concreet te vertalen. Dit 
resulteerde in een aantal concrete ideeën die leiden tot:

 Energiebesparing en -opwek.
 Vergroten van het toepassen van groen.
 Vergroten van de biodiversiteit.
 Duurzame gebruik van materialen, waaronder circulair. 
 Meer ruimte voor spel, bos en ontmoeting in de openbare ruimte.

We gebruiken deze resultaten ook om het inkoop- en aanbestedingsproces hierop aan te passen. 



Verder realiseerden we natuurspeeltuinen in Wognum en Zwaagdijk-West en een geboortebos in Onderdijk. 

Regionaal
Op 3 maart jl. vond de masterclass Circulair Ondernemen plaats. De zeven Westfriese gemeente 
organiseerden deze masterclass samen met de Omgevingsdienst NHN, het Ontwikkelingsbedrijf NHN, de 
Rabobank Westfriesland en de Westfriese bedrijvengroep. Uitgenodigd waren Westfriese ondernemers en 
ambtenaren. De opkomst was groot. De masterclass had als doel om te komen tot een Westfries 
begrippenkader. Ook deelden de deelnemers circulaire kansen en mogelijkheden. De opgehaalde informatie 
vertalen we in een actieagenda Circulair Westfriesland 2020.

Focus 2020: regionale energiestrategie NHN, Ruimtelijke klimaatadaptatie en Transitievisie Warmte
Op dit moment zijn we druk bezig om te komen tot een gedragen regionale energiestrategie NHN (RES NHN). 
De mening van onze inwoners over duurzame energieopwekking op land vinden we erg belangrijk. Daarom 
organiseerden we begin dit jaar acht verschillende bijeenkomsten in diverse kernen van de gemeente 
Medemblik, om deze mening op te halen. Op deze bijeenkomsten kwamen veel inwoners af. De uitkomsten 
verwerken we in het concept-bod van de RES NHN. Begin juni bespreekt de raad haar wensen en bedenkingen 
over dit concept-bod. Vanuit het concept-bod, de wensen en bedenkingen van de raden en alternatieve 
plannen werken we het tweede halfjaar toe naar een definitief bod. In het eerste kwartaal 2021 neemt de 
raad hierover een besluit.
Vanuit de ruimtelijke klimaatadaptatie voerden we de klimaatstresstest uit. Hiermee kregen we beeld van 
potentiele kwetsbaarheden van ons gebied. De komende tijd gaan we de stresstest afronden. Dit betekent 
dat we voor onze gemeente dieper ingaan op de locaties waar stress wordt verwacht, waar niet en wat 
hiervan de mogelijke oorzaak is. Dit krijgt in april een vervolg wanneer we met belangrijke stakeholders 
mogelijke strategieën verkennen. Het komen tot een klimaatstrategie vergt het samen optrekken met andere 
stakeholders. Maar ook goede, zorgvuldige communicatie met inwoners en ondernemers. Besluitvorming van 
deze strategie voorzien we eind 2020 in de raad.
Tenslotte starten we met het proces voor de totstandkoming van de transitievisie warmte (TVW). De TVW 
geeft houvast aan betrokken partijen voor de planning van de wijken die vóór 2030 gasloos worden. Het 
bijeenbrengen van diverse belangen van deze partijen maakt dit proces ingewikkeld. We vinden het 
belangrijk om met onze stakeholders een duurzame coalitie te vormen, die deze opgave samen met bedrijven 
en inwoners oppakt. Dat vereist het organiseren van draagvlak en bewustwording door communicatie en 
participatie. Uiterlijk in 2021 besluit de raad over de TVW. We zijn voornemens om u de TVW eind 2020 of 
begin 2021 ter besluitvorming aan te bieden.
Al met al zijn dit intensieve processen waar dit jaar de nodige zorg en aandacht naar uitgaat. De focus van 
het programma ligt in 2020 dan ook vooral op de pijlers energie (RES NHN), water en groen (Ruimtelijke 
klimaatadaptatie) en warmte (TVW). Gelukkig constateren we dat we ook stappen zetten in de pijlers 
grondstoffen (circulair) en water en groen (biodiversiteit).
 
Samenvatting
We verwelkomen het rapport van de rekenkamercommissie en haar conclusies. Het rapport constateert dat 
de gemeente al veel doet aan het verduurzamen van de bedrijfsvoering. Daarnaast trekt het rapport heldere 
conclusies over wat er beter kan. In 2020 ligt de focus van het programma op een aantal intensieve 
processen. Dit vraagt het komende jaar de nodige zorg en aandacht vanuit het programmateam. De 
resterende tijd zetten we in op het realiseren van de doelstellingen van de programmabegroting 2020, het 
vergroten van bewustwording, een gedeeld begrippenkader over circulair en het implementeren van het 



programma duurzaamheid bij nieuwe projecten. Het aanpassen van het inkoop- en aanbestedingsproces 
maakt hier onderdeel van uit.

Consequenties
N.v.t.

Communicatie
N.v.t.

Vervolg
Zoals aangegeven gaan we de komende jaren stap voor stap uitvoering geven aan de aanbevelingen van de 
RKC. De planning- en controlcyclus is voor ons het instrument om hier nadere invulling aan te geven.

Bijlagen
n.v.t.


